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Hei 
Vi fikk ikke anledning til å delta på departementets innspillsmøtet til arbeidet med stortingsmelding om 
dyrevelferd som ble avholdt på Aqua Nor i august. 
Vi er allikevel oppfordret til å komme med våre innspill; 
  
I norsk lakseoppdrett er det altfor stor dødelighet, og vi leser i mange sammenhenger at 
avlusningsoperasjonene er den største enkeltårsaken.  
 
Vi er enige i at avlusning kan være en hard opplevelse for fisken. Vi konstaterer at det dør fisk, men 
kunnskapsnivået er likevel for lavt – særlig om årsakssammenhenger. Det er en stor operasjon rundt 
avlusning av hele populasjoner. Alt fra et allerede høyt lusetrykk, til sulting, trengning og pumping og 
avlusning i en eller annen form, gjør at dødeligheten øker. 
  
Vi opplever også ofte at når avluseren kommer til lokasjonen, er det vanskelig å få et reelt og fullstendig 
oversiktsbilde for flere forhold: 

         Virkelige lusetall 
         Helsetilstand på fisken 
         Tidligere behandlinger 
         Andre utfordringer 

Etter operasjonen er man også ofte for dårlige til å evaluere: 
         Hvordan gikk operasjonen? 
         Hvilke kjøredata har man? 
         Hvilke resultater oppnådde man? 
         Registrere hendelser underveis 
         Hvordan spilte de naturgitte forutsetningene, som vær, vind, temperatur, strømforhold og 

oksygennivå, inn på operasjonen? 
 Har vi et statistisk holdbart resultat med antall skadde eller døde fisk etter operasjonen? 
 Hva kan vi gjøre bedre neste gang? 

  
Generelt mener vi at kunnskapsnivået rundt slike operasjoner er for lavt. Vi må samle data, og vi må lære 
av det tallene forteller oss. Vi må finne årsakssammenhenger. Vi mener selvfølgelig at FLS lager verdens 
mest skånsomme avluser, men vi forstår også at den bare er skånsom under gitte forutsetninger og i en 
god og tilpasset operasjon. 
  
Mer kunnskap er nøkkelen til suksess, og vi mener derfor at det er viktig at det stilles krav til 
datainnsamling og krav til rapportering på gitte faktorer. Vi mener også at bransjen generelt bør bli mye 
flinkere til å dele erfaringer på et så viktig område, med så store utfordringer for fisken.  
  
Noen ganger er det ikke pisk som gir best effekt, men gulrot. Et alternativ til pålegg kan derfor være at 
myndighetene finner gode måter å belønne gode resultater og godt arbeid med fiskehelse og -velferd på. 

https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/innspillsmote-24.-august-om-havbruk/id2994762/?utm_source=regjeringen.no&utm_medium=email&utm_campaign=nyhetsvarsel20230920-9:11%20AM&expand=factbox2994777
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/innspillsmote-24.-august-om-havbruk/id2994762/?utm_source=regjeringen.no&utm_medium=email&utm_campaign=nyhetsvarsel20230920-9:11%20AM&expand=factbox2994777


Norsk oppdrett kan ikke være kjent med de store dødelighetstallene vi nå har. God fiskehelse og -velferd 
må lønne seg. Det er best for fisken, aktørene og for oss som stolt oppdrettsnasjon.  
  

  
  
Vennlig hilsen / Best Regards 
  

  
  


